



# 閩僑中學

## Man Kiu College



地址：香港北角雲景道81號  
電話：2578 4523  
傳真：2512 8349  
電郵：info@mkc.edu.hk  
網址：www.mkc.edu.hk

## 中一學生支援 S1 Student Support

### 1 英語增益課程 English Enhancement Courses

為了提升學生的英語能力，英文科按學生的能力提供兩個增益課程。

1. **互動生活英語**：透過拼音、歌曲、遊戲及錄像片段，鞏固學生的英語基礎，特別是詞彙、語法和發音。
2. **加「紛」英語**：透過創意寫作、話劇活動、公開演講和語言藝術，例如詩歌及電影等，培養學生的英語興趣和技能。

To improve students' competence in English, we offer two enhancement courses in two ability groups.

1. **Interactive Living English**  
'Interactive Living English' aims at consolidating students' foundation in English, especially in vocabulary, grammar and pronunciation.
2. **English Plus**  
'English Plus' aims at developing students' interests and skills in English through Language Arts.



### 2 英語學習 English Learning

為了迎合學生的不同學習需要，英文科按各級學生的英語能力分組上課，以進行拔尖及保底的教學工作，從而幫助學生有效地達成學習目標，並可以高度參與課堂，享受老師的關顧。

In order to cater for students' diverse learning needs, small group teaching takes place in English lessons and students are grouped according to their abilities and learning objectives. It enables students to achieve their language goals effectively and have ample opportunities to participate in class as well as to enjoy individual attention from teachers.



### 電子學習 e-Learning

### 3

透過使用平板電腦，建立學生自主學習的習慣。於中一及中二級的中、英、數及科學主要科目積極推行電子學習，讓學生能使用平板電腦上課並在家中預習及完成家課，提升他們自主學習的動力。

Using PC tablets to establish the habits of self-directed learning for S1 and S2 students is our first step. S1 Chinese, English, Mathematics, and Science lessons will use more IT in teaching and request students to use iPads to prepare for the modules. It is hoped that e-Learning will help engage students more in their learning and foster self-directed learning.



# S1 Student Support

# 中一學生支援

## 4

### 雙班主任制 Double Class Teachers

透過「雙班主任制」營造關愛互助的學習氛圍，並加強與家長聯繫，建立融洽和諧的親子、親師、師生及朋輩關係，促進學生全面發展。

To create a supportive learning environment and to strengthen family-school relationships, every student is valued and nurtured to develop to the fullest in an all-rounded approach.



## 6

### 自修室、圖書館 Study Room, Library

於放學後開放，提供一個寧靜的學習環境予學生專心溫習。

Open daily after school, to provide quiet study spaces conducive to engaging students in their studies and revision.

## 8

### 「以愛同行」學生支援服務 'Go with Love' Student Support Service

**生涯規劃小組**：透過不同活動令學生了解自己的性格及適合自己的路向，加強學生在面對人生另一階段時所需的技能。  
**中文伴讀**：跟學生一起閱讀中文課外書，幫助學生培養閱讀樂趣和提升專注能力。

We have set up the Student Support Team to formulate Individual Education Plans, assessment programmes, extra-curricular activities and professional therapies for students with Special Educational Needs. There are also workshops held for parents to understand their children's need in order to provide help at home.

#### Careers and Life Planning Activities

A wide variety of activities related to careers and life planning are conducted to guide students to better understand their personality and interests. It also assists students in achieving the best match amongst their career options, further education opportunities, capability and aspirations.

## 5

### 功課輔導班 Homework Tutorials

幫助學生解決學習上和做功課時所遇到的問題和困難，由老師及校外導師安排小組延伸學習及作個別輔導。

To help students solve learning problems and support their daily assignments, subject teachers as well as outsourced tutors offer individual help on their homework and arrange extended remedial groups for those in need.



## 7

### 家長講座 Parent Seminars

為幫助家長對子女成長的關顧，學校每年都會舉辦多個家長講座，內容或是對子女面對的成長問題，如升中後的適應，或是家長與子女的相處和溝通問題。

To help parents better understand their child's growth and development, several parent seminars are organized by the school every year. Seminar topics include Changes and Problems Encountered During Adolescence, Adaptation to Secondary School Life, and Problems of Parent-Child Relationship & Effective Communication.

#### Reading Buddies Program

Reading Buddies Programme, which allows students to read Chinese storybooks together, is designed to bring the enjoyment of reading to students as well as to develop their concentration skills.



# 學生成就

# Student Achievement



## 泰國曼谷機械奧運會 國際賽2019

榮獲3項獎項

2 冠軍、1 亞軍



## 香港數理大學2018 「中學數學和科學競賽」

榮獲11項獎項

1 高級優異獎、2 優異獎、  
6 優良獎、1 良好獎

## 香港數理學會協辦 澳洲國家化學測驗 (香港區)

榮獲6項獎項

1 特別優異獎、3 優異獎、2 榮譽獎



明日之星-上游獎學金



蔡曉涵及馬彩霞同學  
榮獲學校起動計劃兩項獎學金，  
並成功入讀香港中文大學



第四屆全港青少年  
進步獎和優異獎



摩星嶺野外定向比賽  
冠軍及亞軍



學校舞蹈節 中學組比賽中國舞：  
優等獎（群舞）、  
甲級獎（獨舞、三人舞）、乙級獎（獨舞）



親子堆沙比賽  
亞軍



## 公共交通

- 小巴** 49M (天后港鐵站)、  
25 (銅鑼灣名珠城)
- 巴士**
1. 多條港島巴士路線途經本校前往寶馬山：  
23B (柏道)、  
25 (中環碼頭)、  
25A (灣仔會展)、  
27 (北角碼頭)、  
85 (小西灣)
  2. 途經本校過海隧道巴士：  
108 (九龍城)

## 提供九龍東及北角免費校巴服務



為照顧中一學生上學，本校特設免費校巴服務，於觀塘及北角設數個分站接送中一學生到學校。